
 

 

 
“Dit document is een script van onderwijs dat is bedoeld om via video te worden getoond. In de video worden relevante tekst, 

dia’s, media en afbeeldingen getoond om de presentatie te vergemakkelijken. Daarom is het mogelijk dat deze tekst soms niet 

vlot leest of dat bepaalde teksten eigenaardig klinken. Daarnaast kunnen er grammaticale fouten voorkomen die niet acceptabel 

zouden zijn in literair werk. We moedigen u aan om het video-onderwijs te bekijken omdat het een aanvulling is op het 

schriftelijke onderwijs.” 
 

Genade, Geloof & Gehoorzaamheid: 

De Relatie Begrijpen Deel 2 

 

Welkom terug bij onze studie over genade, geloof en gehoorzaamheid. In deel 1 van deze studie hebben 

we genade, geloof en gehoorzaamheid gedefinieerd. Door de gehoorzaamheid te definiëren konden we 

vervolgens zien hoe de Bijbel de Wet van God omschrijft. Daarna lieten we zien hoe gehoorzaamheid het 

bewijs levert van ons geloof. In dit tweede deel zullen we verder uitleggen welk verband er bestaat tussen 

genade, geloof en gehoorzaamheid. Laten we verdergaan en bekijken hoe de liefde het fundament is van 

de Wet van God. 

 

3. Gehoorzaamheid is God liefhebben en je naaste liefhebben. 

 

Onthoud verder, zoals we eerder hebben vastgelegd, in de genade toont God Zijn liefde voor ons. De 

Bijbel zegt ook: 

 

1 Johannes 4:19 

Wij hebben Hem lief, omdat Hij ons eerst liefhad. 

 

Dus we moeten God ook liefhebben omdat Hij ons eerst heeft liefgehad. God geeft ons genade en wij 

geven hem geloof en gehoorzaamheid. 

 

De vraag wordt dan, "Hoe hebben we God lief?" Moeten we zelf uitvinden hoe we God moeten liefhebben, 

of vertelt God ons hoe we Hem kunnen liefhebben? 

 

De Bijbel zegt: 

 

1 Johannes 2:3-6 

En hierdoor weten wij dat wij Hem kennen, namelijk als wij Zijn geboden in acht nemen. Wie zegt: 

Ik ken Hem, en Zijn geboden niet in acht neemt, is een leugenaar en in hem is de waarheid niet. 

Maar ieder die Zijn woord in acht neemt, in hem is werkelijk de liefde van God volmaakt 

geworden. Hierdoor weten wij dat wij in Hem zijn. Wie zegt in Hem te blijven, moet ook zelf zo 

wandelen als Hij gewandeld heeft. 

  



 

 

1 Johannes 5:3 

Want dit is de liefde tot God, dat wij Zijn geboden in acht nemen; en Zijn geboden zijn geen 

zware last. 

 

Het houden van Gods geboden is dus de manier waarop God ons liet zien dat we Hem kunnen liefhebben. 

De manier om God lief te hebben is door het houden van Gods geboden. 

 

Johannes 14:15 

Als u Mij liefhebt, neem dan Mijn geboden in acht. 

 

Alle liefde wordt gedefinieerd door het houden van Gods geboden. Dus als we in de Bijbel een gebod van 

God vinden, dan is het de bedoeling dat we daarmee God en onze naaste liefhebben. 

 

2 Johannes 1:6 

En dit is de liefde, dat wij wandelen naar Zijn geboden. Dit is het gebod zoals u vanaf het begin 

gehoord hebt dat u daarin moet wandelen. 

 

Er is niets nieuws. Al vanaf het begin ging de Wet van God altijd over het liefhebben van Hem en je 

naaste. (Zie Exodus 20:6, Deuteronomium 5:10, 6:5, 7:9, 11:13, 33, 30:16; Leviticus 19:18; Nehemia 1:5; 

Daniël 9:4; Mattheüs 10:39, 16:25, 22:35-37; Johannes 14:15, 21; Romeinen 13:9; 1 Johannes 5:2-3; en 

2 Johannes 1:6) 

 

Zo zou de wandel van een gelovige moeten zijn. De geboden die Jesjoea deed, zijn dezelfde geboden 

waarin wij moeten wandelen. We moeten niet anders gaan wandelen dan Jesjoea Zelf. Als je anders 

wandelt dan Jesjoea, volg je Hem dan echt? Velen vergeten dat Jesjoea (of Jezus) een Sjabbat houdende, 

koosjer etende Jood was, die de Feesten hield en kwastjes (tzietziets) droeg. Dat zijn de geboden waarin 

Jesjoea wandelde, als een voorbeeld voor ons. 

 

Je ziet niet veel gelovigen wandelen volgens de geboden die Jezus hield. Soms is het goed om even te 

pauzeren, en jezelf af te vragen: "Waarom?" Waarom wandel ik anders dan mijn Verlosser wandelde? 

 

1 Johannes 2:6 

Wie zegt in Hem te blijven, moet ook zelf zo wandelen als Hij gewandeld heeft. 

 

Hoe wandelde Jesjoea? Waaraan was Jesjoea gehoorzaam? 

 

Jesjoea nam de geboden van God perfect in acht. Hij liet op een perfecte wijze Zijn liefde voor de Vader 

en Zijn naasten zien, door volmaakt gehoorzaam te zijn aan de Wet van God. Moeten wij niet op zijn 

minst streven naar hetzelfde? 

 

Ja, het is waar dat we niet in staat zijn om zo volmaakt te wandelen als Hij en we zullen af en toe falen, 

maar daar is Zijn genade voor bedoeld. We hebben nog steeds de opdracht om Hem zo goed mogelijk na 

te volgen in onze wandel, waarbij de Geest ons voortdurend zal begeleiden en ondersteunen. 

 

Vanwege de genade van God moeten we gaan verlangen om God lief te hebben (1 Johannes 4:19), en 

de Bijbel definieert het liefhebben van God als het houden van al Zijn geboden, niet slechts een paar. 

 

Daarom is het zo jammer als iemand zomaar suggereert dat we ons meer moeten richten op de genade van 

God, namelijk dat God ons liefheeft, in plaats van de gehoorzaamheid, wat inhoudt dat wij God liefhebben.  



 

 

Als Jesjoea terugkomt, wie wil er dan met overtuiging aan Hem vertellen, dat we ons beter kunnen richten 

op Gods liefde voor ons (genade), dan om Hem lief te hebben, door gehoorzaam te zijn? Wat voor soort 

relatie zou dat zijn? Zou jij je partner vertellen dat je het niet zo belangrijk vindt om hem/haar lief te 

hebben, maar dat het belangrijker is dat hij of zij jou liefheeft? Natuurlijk niet. 

 

Onze relatie met God moet een tweezijdige relatie zijn met genade als liefde en gehoorzaamheid als liefde, 

niet een eenzijdige relatie met alleen genade. 

 

Dus, wat is belangrijker voor jou, genade of gehoorzaamheid? Wat is belangrijker, liefhebben of geliefd 

zijn? Zie je waarom de Bijbel zegt dat velen zich zullen schamen bij Zijn wederkomst? Hij zal velen 

vragen: "Waarom heb je Mij niet liefgehad?" De Bijbel zegt dat velen zich zullen schamen bij Zijn komst. 

We worden opgeroepen om Hem te gehoorzamen, zodat we niet beschaamd zullen zijn. 

 

Daarom zei Jesjoea: 

 

Mattheüs 22:37-40 

Jezus zei tegen hem: U zult de Heere, uw God, liefhebben met heel uw hart, met heel uw ziel en met 

heel uw verstand. Dit is het eerste en het grote gebod. (Hier citeert Jesjoea Deuteronomium 6:5, wat 

een onderdeel is van de Wet van Mozes). En het tweede, hieraan gelijk, is: U zult uw naaste 

liefhebben als uzelf. (Hier citeert Jesjoea Leviticus 19:18, ook een onderdeel van de Wet van 

Mozes). Aan deze twee geboden hangt heel de Wet, en de Profeten. 

 

Liefde is dus de basis voor de Wet en de Profeten. Liefde was dus geen gloednieuw idee dat Jesjoea in 

Zijn bediening heeft geïntroduceerd. Het was een oud idee uit de Wet van Mozes, en omdat Jesjoea ons 

ook onderwees om de Wet na te leven, onderwees Hij dit ook. 

 

Jesjoea verklaarde dat het belangrijkste gebod in de Wet van God is: "U zult de Heere, uw God, liefhebben 

met heel uw hart, met heel uw ziel en met heel uw verstand". 

 

Zoals we net hebben gezien, zegt de Bijbel heel duidelijk dat we God liefhebben door al Zijn geboden te 

doen, en niet slechts een paar. Als we God liefhebben door gehoorzaam te zijn, dan is het toch logisch dat 

de Bijbel ons leert da we moeten proberen om gehoorzaam te zijn aan Zijn geboden, om God lief te hebben 

met heel ons hart, heel onze ziel en met heel ons verstand. We hebben al gezien, dat we ons daar steeds 

op moeten richten (Prediker 12:13). 

 

Deze conclusie zou niet verrassend moeten zijn, maar om het nog makkelijker te maken, geeft Jesjoea ons 

één vers later deze conclusie. Hij dwingt ons geeneens om de rest van de Bijbel te kennen, om tot de juiste 

conclusies te komen. Hij vertelt ons precies hetzelfde. Jesjoea onderwijst ons dit principe, wat trouwens 

helemaal niet nieuw was, in het volgende vers, in Mattheüs 22:40, toen Hij zei dat HEEL de Wet en de 

Profeten hangen aan deze twee geboden. 

 

Dit betekent dat het niet hebben van afgoden belangrijk is als je God liefhebt. En als je God liefhebt, is 

het houden van Zijn Sjabbat net zo belangrijk. 

 

Als Jesjoea Zelf aangaf dat HEEL de Wet en de Profeten de manier is om God en je naaste lief te hebben, 

waarom zouden we dan ooit geloven dat sommige geboden niet langer te maken hebben met liefde? 

 



 

 

Stel je twee lijnen voor. Boven de ene lijn staat: "Heb God lief", en boven de andere lijn staat: "Heb je 

naaste lief." Onderaan de beide lijnen hangen ALLE ANDERE GEBODEN, DIE WE VINDEN IN GODS 

WOORD, de gehele WET en de Profeten. 

 

Daarom is ELK gebod van God belangrijk, omdat het liefhebben van God en je naaste belangrijk IS. 

 

Samengevat, hoeveel je van God houdt, is zichtbaar aan de mate waarin jij gehoorzaam wilt zijn aan Zijn 

geboden, omdat God liefhebben wordt gedefinieerd als het houden van Zijn geboden. Als we God moeten 

liefhebben, omdat Hij ons eerst heeft liefgehad, en het liefhebben van God wordt gedefinieerd als het 

houden van Zijn geboden, dan ben je door ongehoorzaam te zijn gewoon ondankbaar voor Zijn genade. 

 

Ongehoorzaamheid is precies het tegenovergestelde van het oprecht liefhebben van God. Elke keer als we 

zondigen, kunnen we onze Heer net zo goed in de ogen kijken en zeggen dat we niet van Hem houden. Ja, 

Hij vergeeft ons in Zijn genade, maar toch is dit wat onze zonde voor Hem betekent. Dit is dezelfde God, 

die Zijn Zoon stuurde om voor ons te sterven, met als enige reden om ons Zijn liefde te tonen. 

 

4. Gehoorzaamheid is hetzelfde als NIET zondigen. Jesjoea onderwees "ga en zondig niet meer". 

 

Johannes 5:14 

Daarna vond Jezus hem in de tempel en zei tegen hem: Zie, u bent gezond geworden, zondig niet 

meer opdat u niet iets ergers overkomt. 

 

Johannes 8:11 

En zij zei: Niemand, Heere. En Jezus zei tegen haar: Dan veroordeel Ik u ook niet; ga heen en zondig 

niet meer. 

 

Is het eerlijk om te zeggen dat God niet wil dat we zondigen? Als je ook maar een deel van de Bijbel hebt 

gelezen, duurt het niet lang om te zien dat God niet wil dat Zijn volk zondigt. Iedere gelovige moet 

begrijpen dat God niet wil dat we zondigen, dat we bij elke gelegenheid proberen om niet te zondigen. 

 

Johannes zei dat heel goed, we moeten ernaar streven om niet te zondigen, maar als we zondigen dan zal 

de genade van Jezus Christus ons bedekken door ons geloof. 

 

1 Johannes 2:1 

Mijn lieve kinderen, ik schrijf u deze dingen, opdat u niet zondigt. En als iemand gezondigd heeft: 

wij hebben een Voorspraak bij de Vader, Jezus Christus, de Rechtvaardige. 

 

De vraagt wordt dan, "Wat is zonde? " Als God wil dat we niet zondigen, dan moet Hij dat in ieder geval 

voor ons definiëren, zodat we er niet naar hoeven gissen, toch? 

 

Zonde wordt in de Bijbel eenvoudigweg gedefinieerd als het overtreden van Gods Wet (het overtreden 

van Zijn instructies). Het is niet zo moeilijk. 

 

1 Johannes 3:4 

Ieder die de zonde doet, doet ook de wetteloosheid; want de zonde is de wetteloosheid. 

 

Romeinen 3:20 

Daarom zal uit werken van de Wet geen vlees voor Hem gerechtvaardigd worden. Door de Wet is 

immers kennis van zonde.  



 

 

Romeinen 7:7 

Wat zullen wij dan zeggen? Is de wet zonde? Volstrekt niet! Ja, ik zou de zonde niet hebben leren 

kennen dan door de wet. Ik zou immers ook niet geweten hebben dat begeerte zonde was, als de wet 

niet zei: U zult niet begeren. 

 

Daarom is het gehoorzamen van Gods Wet hetzelfde als het voorkomen van zonde. 

 

Ook Jesjoea leerde ons dat zowel het overtreden als het houden van de Wet van God, uit ons hart komt. 

Als we een broeder haten, dan kunnen die gedachten leiden tot een moord. Als we begeren, dan kan dat 

leiden tot overspel. Dus moeten we niet alleen de geschreven Wet gehoorzamen, maar ook de geest of de 

gedachte achter die Wet. Jesjoea leerde ons dat het niet alleen onze daden zijn die de Wet van God 

overtreden, maar ook ons hart. 

 

Ons gedrag wordt in feite aangestuurd door wat er in ons hart, ziel en verstand zit. Als je iemand haat, is 

er iets mis met je hart, en daar moet iets aan gedaan worden, zodat het niet leidt tot zonde. Dit is geen 

nieuwe leer, want dit wordt in het Oude Testament al heel duidelijk onderwezen. In de eerste eeuw zijn 

de leiders het doel van Gods Wet volledig kwijtgeraakt, als gevolg van hun eigen onderwijs en doctrine. 

Ze vergaten dat de Wet was bedoeld om ons te leren om lief te hebben. Jesjoea bracht hen gewoon terug 

naar de basis. 

 

Is het nu duidelijk waarom de Bijbel ons gebiedt om God lief te hebben, door met heel ons hart, ziel en 

verstand Zijn geboden te houden? Wat in ons hart zit is belangrijk voor God, en dat is vanaf het begin al 

zo geweest, want wat we innerlijk geloven, met ons hart, ziel en verstand, is wat we van buiten laten zien. 

 

Maar Hij wil een nieuw hart, dat Zijn geboden wil doen, en er niet tegenin gaat (Ezechiël 36:26-27; Jeremia 

31:33). Dus willen we niet alleen de geschreven Wet begrijpen en doen, maar ook de gedachte achter die 

Wet, met heel ons hart, ziel en verstand, en dat in de praktijk gaan uitleven. 

 

Dit is precies de reden waarom gehoorzaamheid het bewijs is van ons geloof en ons vertrouwen in God 

en Zijn Woord. 

 

Het omgekeerde is ook waar. Ongehoorzaamheid is het bewijs van ons gebrek aan geloof en vertrouwen 

in God. Als we onszelf de vraag stellen; "Willen we de zonde vermijden of niet? ... is hetzelfde als de 

vraag stellen: "Willen we de Wet van God gehoorzamen of niet?" 

 

Wanneer we uit gewoonte voortdurend blijven zondigen, door ongehoorzaam te zijn, dan zijn we aan het 

rebelleren. De Bijbel onderwijst wat er met ons gebeurt als we zulke daden van ongehoorzaamheid doen: 

 

Hebreeën 10:26-31 

Want als wij willens en wetens zondigen, nadat wij de kennis van de waarheid ontvangen hebben, 

blijft er geen slachtoffer voor de zonden meer over, maar slechts een verschrikkelijke verwachting 

van oordeel en verzengend vuur, dat de tegenstanders zal verslinden. Als iemand de Wet van Mozes 

tenietgedaan heeft, moet hij sterven zonder barmhartigheid, op het woord van twee of drie 

getuigen. Hoeveel te zwaarder straf, denkt u, zal hij waard geacht worden die de Zoon van God 

vertrapt heeft en het bloed van het verbond, waardoor hij geheiligd was, onrein geacht heeft en 

de Geest van de genade gesmaad heeft? Wij kennen immers Hem Die gezegd heeft: Mij komt de 

wraak toe, Ik zal het vergelden, spreekt de Heere. En verder: De Heere zal Zijn volk oordelen. 

Vreselijk is het te vallen in de handen van de levende God.  



 

 

5. Gehoorzaamheid aan Zijn Wet maakt ons Zijn geliefde bezit. 

 

Exodus 19:5 

Nu dan, als u nauwgezet Mijn stem gehoorzaamt en Mijn verbond in acht neemt, dan zult u uit alle 

volken Mijn persoonlijk eigendom zijn, want heel de aarde is van Mij. 

 

Deuteronomium 26:18 

En de HEERE (JHWH) heeft u heden verklaard dat u voor Hem een volk zult zijn dat Zijn 

persoonlijk eigendom is, zoals Hij tot u gesproken heeft, en dat u al Zijn geboden in acht moet 

nemen, 

 

Ook Paulus zegt dat gehoorzaamheid is verbonden met het feit dat we Zijn bezit zijn. 

 

Titus 2:14 

Hij heeft Zichzelf voor ons gegeven, opdat Hij ons zou vrijkopen van alle wetteloosheid en voor 

Zichzelf een eigen volk zou reinigen, ijverig in goede werken. 

 

Ook Petrus schreef dat gehoorzaam zijn, in het licht zijn of wandelen in de Wet, ons tot Zijn eigendom 

maakt. 

 

1 Petrus 2:7-9 

… en een steen des aanstoots en een struikelblok. Voor hen namelijk die zich aan het Woord stoten, 

door ongehoorzaam te zijn, waartoe zij ook bestemd zijn. Maar u bent een uitverkoren geslacht, een 

koninklijk priesterschap, een heilig volk, een volk dat God Zich tot Zijn eigendom maakte; opdat u 

de deugden zou verkondigen van Hem Die u uit de duisternis geroepen heeft tot Zijn wonderbaar 

licht, 

 

De wereld vindt het vreemd als je gehoorzaam bent aan God. We worden opgeroepen om te wandelen in 

de wegen van God, en niet in de wegen van de wereld. Als we in de wegen van God wandelen, bevestigen 

we dat we bij Hem horen. 

 

6. Gehoorzaamheid is gerechtigheid. Heel de Schrift is om op te voeden in rechtvaardigheid, zelfs de 

geboden waarvan sommigen leren dat die zijn afgeschaft. Volgens Zijn Woord zijn alle geboden in de 

Schrift instructies van gerechtigheid. 

 

Daarmee worden de meest gangbare theologische paradigma's ontkracht, maar over de Waarheid is men 

het vaak niet eens. Vraag het de Farizeeën, de leiders en leraren van die tijd, die dachten dat ze het allemaal 

wel wisten. 

 

We moeten ons schamen, omdat we zo arrogant zijn dat we geloven dat we niet dezelfde fout kunnen 

maken vanuit ons vooroordeel en trots. Het feit dat een doctrine gangbaar of populair is, betekent nog niet 

dat het altijd klopt. In de Bijbel is dit eigenlijk het cyclische patroon van Gods uitverkoren volk. 

 

2 Timotheüs 3:16 

Heel de Schrift is door God ingegeven en is nuttig om daarmee te onderwijzen, te weerleggen, te 

verbeteren en op te voeden in de rechtvaardigheid, 

 

Johannes zegt dat wie de rechtvaardigheid doet, rechtvaardig is. 

 



 

 

1 Johannes 3:7 

Lieve kinderen, laat niemand u misleiden. Wie de rechtvaardigheid doet, is rechtvaardig, zoals Hij 

rechtvaardig is. 

 

Johannes onderwees ook dat als we besluiten om de rechtvaardigheid niet te doen, we niet alleen niet uit 

God zijn, maar ook onze naaste niet lief hebben. 

 

1 Johannes 3:10 

Hieraan zijn de kinderen van God en de kinderen van de duivel te herkennen. Ieder die de 

rechtvaardigheid niet doet, is niet uit God, evenmin als hij die zijn broeder niet liefheeft. 

 

In feite zegt Petrus dat het beter is om de weg van gerechtigheid niet te hebben gekend, dan je er weer 

vanaf te keren, nadat je het hebt begrepen. Op de dag dat de gelovigen geoordeeld worden, worden we 

strenger geoordeeld op wat we hadden moeten weten door het lezen van Zijn Woord, en op wat we anderen 

hebben geleerd (Jakobus 3:1). 

 

2 Petrus 2:21 

Het zou immers beter voor hen geweest zijn dat zij de weg van de gerechtigheid niet gekend hadden, 

dan dat zij, nadat zij die hebben leren kennen, zich weer afkeren van het heilige gebod dat hun 

overgeleverd was. 

 

Ongerechtigheid is zonde. 

 

1 Johannes 5:17 

Elke ongerechtigheid is zonde; 

 

Jakobus 4:17 

Wie dan weet goed te doen, en het niet doet, voor hem is het zonde. 

 

We hebben al eerder gezien dat zonde het overtreden is van de Wet (1 Johannes 3:4). Ongerechtigheid is 

dus het overtreden van de Wet van God en rechtvaardigheid is het gehoorzamen van de Wet van God. Dit 

is ook de reden waarom 1 Johannes 3:10 de rechtvaardigheid weer in verband brengt met de liefde, omdat 

rechtvaardigheid wordt gedefinieerd door de Wet, en de Wet ons precies onderwijst hoe we God moeten 

liefhebben en anderen moeten liefhebben. 

 

Maar de gerechtigheid naleven, door de Wet van God te houden, zal nooit voldoende rechtvaardigheid 

geven om ons te redden. Het is de rechtvaardigheid, die we ontvangen door het geloof in Christus, die 

namens ons de perfecte rechtvaardigheid is, omdat wij allemaal tekort schieten. Die rechtvaardigheid 

hebben we eerst nodig. 

 

Filippenzen 3:9 

… en in Hem gevonden word, niet met mijn rechtvaardigheid, die uit de Wet is, maar die door het 

geloof in Christus is, namelijk de rechtvaardigheid uit God door middel van het geloof; 

 

Volledige rechtvaardigheid kan niet voortkomen uit onze eigen gehoorzaamheid. We hebben allemaal 

gefaald en kunnen niets doen om onszelf te redden. 

  



 

 

Galaten 3:21 

Is dan de Wet in strijd met de beloften van God? Volstrekt niet! Want als er een wet gegeven was 

die in staat was levend te maken, dan zou de gerechtigheid werkelijk uit de Wet zijn. 

 

Paulus onderwijst ons dat we de volmaakte gerechtigheid ontvangen door de genade van God, door het 

volbrachte werk van Christus aan het kruis. Onze volledige gerechtigheid komt van het werk aan het kruis, 

door genade, door geloof. 

 

Galaten 2:21 

Ik doe de genade van God niet teniet; want als er gerechtigheid door de Wet zou zijn, dan was 

Christus tevergeefs gestorven. 

 

Maar Paulus leerde ook dat er gerechtigheid bestaat, door het gehoorzamen van de Wet van God. Dit lijkt 

bijna tegenstrijdig met wat hij in de vorige teksten heeft onderwezen. 

 

Romeinen 10:5 

Want Mozes schrijft over de gerechtigheid die uit de Wet is: De mens die deze dingen gedaan heeft, 

zal daardoor leven. 

 

Romeinen 10:4 

Want het (eind)doel van de Wet is Christus, tot gerechtigheid voor ieder die gelooft. 

 

Romeinen 6:18 

En, vrijgemaakt van de zonde, bent u dienstbaar gemaakt aan de gerechtigheid. 

 

Romeinen 6:16 

Weet u niet dat aan wie u uzelf als slaaf ter beschikking stelt tot gehoorzaamheid, u slaaf bent van 

wie u gehoorzaamt: óf van de zonde, tot de dood, óf van de gehoorzaamheid, tot gerechtigheid? 

 

Dus moeten we de gerechtigheid doen door de Wet te gehoorzamen, om niet te zondigen, maar ook 

Christus is onze gerechtigheid. 

 

Hoe werkt dit precies? Waarom onderwees Paulus ons ogenschijnlijk twee soorten gerechtigheid? 

 

Net als bij de vorige teksten, zei Johannes dat we niet moeten zondigen, dat is de gerechtigheid volgens 

de Wet van God. Maar als we falen, dan is het de gerechtigheid van Jezus Christus die voor ons pleit bij 

de Vader. 

 

1 Johannes 2:1 

Mijn lieve kinderen, ik schrijf u deze dingen, opdat u niet zondigt. En als iemand gezondigd heeft: 

wij hebben een Voorspraak bij de Vader, Jezus Christus, de Rechtvaardige. 

 

Dus moeten we ernaar streven om de gerechtigheid te doen, maar als we falen, dan zijn we onder de 

genade in ons geloof. Dit is precies wat Paulus ons in Romeinen 3:31 onderwees over de Wet van God. 

 

Romeinen 3:31 

Doen wij dan door het geloof de Wet teniet? Volstrekt niet, maar wij bevestigen de Wet. 

 



 

 

Enkel omdat in Christus al onze zonden bedekt door Zijn genade, betekent niet dat we kunnen zondigen. 

We moeten voortdurend streven naar gehoorzaamheid, en de genade van God bedekt ons daar waar wij 

falen. We gaan niet zondigen "zodat de genade toeneemt". We moeten de zonde vermijden en rechtvaardig 

leven, zoals wordt beschreven in de Wet van God. 

 

7. Gehoorzaamheid moet onze vreugde zijn. We hebben geleerd dat de gehoorzaamheid inhoudt dat we 

God liefhebben en de zonde vermijden. Dat is het bewijs van ons geloof, en het doel van ons hele leven. 

Hoe moeten we die gehoorzaamheid dan zien? 

 

Het klinkt als een vreemde vraag, maar het antwoord is eenvoudig. We moeten ons verheugen in Zijn 

Wet. Iedereen die klaagt over de Wet van God of er negatief over speekt, faalt om de wereld een Bijbels 

beeld te laten zien. In feite houdt iedereen, die de Wet van God slavernij noemt, of een last, enz., er een 

werelds beeld op na. God noemt Zijn Wet vrijheid en de wegen van de wereld gebondenheid. De wereld 

heeft de neiging om de wegen van God gebondenheid te noemen en haar eigen wegen vrijheid. 

 

Onderzoek de teksten die we al hebben aangehaald, en je zult zien dat dit waar is. Houd dat in je 

achterhoofd als je de volgende keer iemand hoort zeggen dat de Sjabbat van God gebondenheid is, en 

besef dan uit welke hoek er op dat moment wordt gesproken. 

 

Psalm 1:2 

Maar die zijn vreugde vindt in de Wet van de HEERE (JHWH) en Zijn Wet dag en nacht overdenkt. 

 

Psalm 119:35 

Doe mij treden op het pad van Uw geboden, want daarin vind ik vreugde. 

 

Spreuken 29:18 

Als er geen visioen is, raakt een volk losgeslagen, maar welzalig is hij die zich houdt aan de Wet. 

 

We moeten vreugde vinden in onze gehoorzaamheid. Ook Paulus vond zijn vreugde in het gehoorzamen 

van de Wet van God. 

 

Romeinen 7:22 

Want naar de innerlijke mens verheug ik mij in de Wet van God. 

 

Zelfs wanneer we vervolgd worden vanwege onze gerechtigheid, zullen we nog steeds blij zijn. 

 

1 Petrus 3:14 

Maar als u ook zou moeten lijden vanwege de gerechtigheid, dan bent u zalig. En wees niet bevreesd 

zoals zij bevreesd zijn, laat u niet in verwarring brengen, 

 

Is het niet wonderlijk? Als je kijkt naar de manier waarop sommige mensen de Wet van God onderwijzen, 

zou je denken dat de Wet van God een vreselijke constructie is. Maar nu kunnen we zien dat dit helemaal 

niet Bijbels is. Het komt voort uit hun hartsgesteldheid. 

 

Het ironische daarvan is dat het Nieuwe Verbond juist werd gegeven om de Wet op ons hart te schrijven, 

zodat we gehoorzaam willen zijn, in plaats van ongehoorzaam. 

  



 

 

Jeremia 31:31-33 

Zie, er komen dagen, spreekt de HEERE (JHWH), dat Ik met het huis van Israël en met het huis van 

Juda een nieuw verbond zal sluiten, niet zoals het verbond dat Ik met hun vaderen gesloten heb op 

de dag dat Ik hun hand vastgreep om hen uit het land Egypte te leiden – Mijn verbond, dat zij 

verbroken hebben, hoewel Ík hen getrouwd had, spreekt de HEERE (JHWH). Voorzeker, dit is het 

verbond dat Ik na die dagen met het huis van Israël sluiten zal, spreekt de HEERE (JHWH): Ik zal 

Mijn Wet in hun binnenste geven en zal die in hun hart schrijven. Ik zal hun tot een God zijn en 

zíj zullen Mij tot een volk zijn. 

 

Nieuw Verbond, zelfde Wet. Nieuw Verbond, zelfde Torah. 

 

8. Gehoorzaamheid leidt tot zegeningen en beloning. 

 

Gehoorzaamheid geeft ons geen redding, maar vanuit ons geloof doen we dingen die ons geloof aantonen. 

 

De Wet van God zegent ons als we gehoorzaam zijn en vloekt ons als we ongehoorzaam zijn. Christus 

verwijderde de vloek van de Wet aan het kruis, voor een ieder die gelooft, waardoor alleen de zegeningen 

overbleven als we de Wet van God gehoorzamen. Dit wil niet zeggen dat zondigen geen negatieve 

gevolgen meer kan hebben in dit leven, maar in het geloof zijn we op z’n minst gered van de tweede dood 

(de vloek). 

 

Deuteronomium 11:26-28 

Zie, ik houd u heden zegen en vloek voor: de zegen, als u luistert naar de geboden van de HEERE 

(JHWH), uw God, die ik u heden gebied; de vloek, als u niet luistert naar de geboden van de HEERE 

(JHWH), uw God, en van de weg die ik u heden gebied, afwijkt om achter andere goden aan te 

gaan, die u niet gekend hebt. 

 

Het is een zegen als we de geboden van God opvolgen. Het is ook interessant om te begrijpen dat elke 

keer als we Zijn geboden niet gehoorzamen, God dat ziet alsof we andere goden achterna lopen. Want als 

we niet luisteren naar Zijn instructies, dan volgen we de instructies van iemand anders of van onszelf. 

 

Als voetnoot, dat is de reden waarom Jesjoea meerdere malen mondeling werd getest door de leraren van 

de Wet. In Deuteronomium 13 en 18 staat, dat als een profeet of leraar iets anders onderwijst dan de 

geboden die Mozes opschreef, zo iemand een valse profeet is, die het volk van God achter andere goden 

aan wil laten gaan. In de Bijbel werden zowel Jesjoea als Paulus regelmatig op deze manier getest, en 

telkens slaagden ze voor die test. Dit is slechts een van de vele bewijzen die ons ter beschikking staan om 

ons te leren dat de Wet van God niet is veranderd. 

 

Voor meer informatie hierover, bekijk dan onze studie: "De Deuteronomium 13-Test". 

 

Daardoor is het absoluut zeker dat Jesjoea en Paulus niets onderwezen of deden wat inging tegen de Wet 

van God, zoals Mozes die had opgeschreven. 

 

Sommigen onderwijzen dat het houden van de Wet van God een vloek is. Ze hebben het omgedraaid. Het 

gehoorzamen van Gods geboden is een zegen; Voor hen is de ongehoorzaamheid juist een vloek. Hier zijn 

een aantal voorbeeldverzen, die onderwijzen dat gehoorzaamheid in feite een zegen is, en wie wil die 

zegeningen niet ontvangen? 

  



 

 

Psalm 112:1 

Halleluja! Welzalig de man die de HEERE (JHWH) vreest, die grote vreugde vindt in Zijn 

geboden. 

 

Psalm 119:1-2 

Welzalig zijn de oprechten van wandel, die in de Wet van de HEERE (JHWH) gaan. Welzalig 

wie Zijn getuigenissen in acht nemen, die Hem met heel hun hart zoeken, 

 

Psalm 128:1 

Welzalig is eenieder die de HEERE (JHWH) vreest, die in Zijn wegen gaat. 

 

Spreuken 8:32 

Nu dan, kinderen, luister naar Mij: Welzalig zijn zij die Mijn wegen in acht nemen. 

 

Jesaja 56:2 

Welzalig een sterveling die zo handelt, het mensenkind dat daaraan vasthoudt; die de sabbat in 

acht neemt, zodat hij die niet ontheiligt, en die zijn hand ervoor behoedt om enig kwaad te 

doen. 

 

Als je een verkeerd onderscheid maakt tussen het Oude en het Nieuwe Testament, alsof het Oude 

Testament geen Schrift meer is, zijn hier een aantal verzen uit het Nieuwe Testament, waar hetzelfde staat. 

 

Mattheüs 5:6 

Zalig zijn zij die hongeren en dorsten naar de gerechtigheid, want zij zullen verzadigd worden. 

 

Mattheüs 5:10 

Zalig zijn zij die vervolgd worden om de gerechtigheid, want van hen is het Koninkrijk der 

hemelen. 

 

Lukas 11:28 

Maar Hij zei: Veeleer zijn zij zalig die het Woord van God horen en het bewaren. 

 

Jesjoea verwees naar het GEHELE Woord van God. Dat is inclusief Leviticus 11 en Leviticus 23. Toen 

onze Messias dit zei, was het Nieuwe Testament nog niet geschreven. Het enige Woord van God waar 

onze Messias naar zou kunnen verwijzen, is de Torah. 

 

Jakobus 1:25 

Hij echter die zich in de volmaakte Wet verdiept, die van de vrijheid, en daarbij blijft, die zal, 

omdat hij niet een vergeetachtig hoorder geworden is, maar een dader van het werk, zalig zijn in 

wat hij doet. 

 

1 Petrus 3:14 

Maar als u ook zou moeten lijden vanwege de gerechtigheid, dan bent u zalig. En wees niet 

bevreesd zoals zij bevreesd zijn, laat u niet in verwarring brengen, 

 

Openbaring 22:14 

Zalig zijn zij die Zijn geboden doen, zodat zij recht mogen hebben op de Boom des levens, en 

opdat zij door de poorten de stad mogen binnengaan. 

 



 

 

Uiteindelijk zullen alle gelovigen worden geoordeeld op hoe goed ze het Woord van God begrepen en 

hebben toegepast. Gehoorzaamheid wordt beloond als Hij terugkeert, en we zullen ofwel gering ofwel 

groot zijn in het Koninkrijk. 

 

Openbaring 22:12 

En zie, Ik kom spoedig en Mijn loon is bij Mij om aan ieder te vergelden zoals zijn werk zal zijn. 

 

Als we onderwijzen dat een deel van de Wet van God is afgeschaft, dan zullen we op zijn meest gering 

zijn in het Koninkrijk der hemelen. Alleen zij die al de geboden van God onderwijzen en doen, zullen 

groot zijn in het Koninkrijk der hemelen. Als je bijvoorbeeld leert dat God Zijn Sjabbat heeft afgeschaft, 

het eeuwige teken van Zijn verbond (Exodus 31: 13-17), dan zal je gering zijn in het Koninkrijk der 

hemelen. 

 

Mattheüs 5:17-19 

Denk niet dat Ik gekomen ben om de Wet of de Profeten af te schaffen; Ik ben niet gekomen om die 

af te schaffen, maar te vervullen. Want, voorwaar, Ik zeg u: Totdat de hemel en de aarde voorbijgaan, 

zal er niet één jota of één tittel van de Wet voorbijgaan, totdat het alles geschied is. Wie dan een 

van deze geringste geboden afschaft en de mensen zo onderwijst, zal de geringste genoemd 

worden in het Koninkrijk der hemelen; maar wie ze doet en onderwijst, die zal groot genoemd 

worden in het Koninkrijk der hemelen. 

 

Op de dag van het oordeel zullen we een beloning ontvangen voor onze werken. Er zullen mensen zijn 

die maar weinig werken hebben. Ze worden wel gered, maar krijgen maar weinig beloning. 

 

1 Korinthe 3:13-15 

Ieders werk zal openbaar worden. De dag zal het namelijk duidelijk maken, omdat die in vuur 

verschijnt. En hoe ieders werk is, zal het vuur beproeven. Als iemands werk dat hij op het fundament 

gebouwd heeft, standhoudt, zal hij loon ontvangen. Als iemands werk verbrandt, zal hij schade 

lijden. Hijzelf echter zal behouden worden, maar wel zo: als door vuur heen. 

 

Al onze werken worden geoordeeld en worden in een formule gedaan die resulteert in onze eeuwige 

beloning. 

 

2 Korinthe 5:10 

Want wij moeten allen voor de rechterstoel van Christus openbaar worden, opdat ieder 

vergelding ontvangt voor wat hij door middel van zijn lichaam gedaan heeft, hetzij goed, hetzij 

kwaad. 

 

Nogmaals, iedereen wordt geoordeeld. 

 

Romeinen 14:10-11 

U echter, wat oordeelt u uw broeder? Of ook u, wat minacht u uw broeder? Wij zullen toch allen 

voor de rechterstoel van Christus gesteld worden. Want er staat geschreven: Zo waar als Ik leef, zegt 

de Heere (JHWH): Voor Mij zal elke knie zich buigen, en elke tong zal God belijden. 

 

Bij het oordeel zullen we rekenschap moeten afleggen van alles dat we in ons leven voor de Heer hebben 

gedaan. 

  



 

 

Romeinen 14:12 

Zo zal dan nu ieder van ons voor zichzelf rekenschap geven aan God. 

 

Degenen die ernaar streven om net als Paulus de gerechtigheid te doen, zullen de krans van de 

rechtvaardigheid ontvangen. 

 

2 Timotheüs 4:7-8 

Ik heb de goede strijd gestreden. Ik heb de loop tot een einde gebracht. Ik heb het geloof behouden. 

Verder is voor mij weggelegd de krans van de rechtvaardigheid die de Heere, de rechtvaardige 

Rechter, mij op die dag geven zal. En niet alleen mij, maar ook allen die Zijn verschijning hebben 

liefgehad. 

 

Nogmaals, dit oordeel is dan misschien niet het oordeel voor je redding, maar het is niettemin een oordeel. 

We willen in het Koninkrijk van God komen als goede en trouwe dienstknechten (Mattheüs 25:23), die 

gezegend worden door de Vader (Mattheüs 25:34). 

 

Samenvatting van de gehoorzaamheid in Bijbel: 

 

1. Gehoorzaamheid is ons doel. 

2. Gehoorzaamheid is het bewijs van ons geloof. 

3. Gehoorzaamheid is God liefhebben en je naaste liefhebben. 

4. Gehoorzaamheid is hetzelfde als niet zondigen. 

5. Gehoorzaamheid aan Zijn Wet maakt ons Zijn geliefde volk. 

6. Gehoorzaamheid moet onze vreugde zijn. 

7. Gehoorzaamheid is rechtvaardigheid. 

8. Gehoorzaamheid leidt naar zegeningen en eeuwige beloningen. 

 

Ongehoorzaamheid is het tegenovergestelde van al deze dingen. 

 

Het verhaal gaat, dat een man enkele jaren geleden op het punt stond om een kruiwagen, via een gespannen 

koord, over de Niagara Watervallen te duwen. Hij vroeg aan de mensen wie er geloofde dat hij dit kon 

volbrengen. Veel mensen staken hun hand omhoog. Toen vroeg hij hen wie er genoeg geloof had om 

plaats te nemen in die kruiwagen! 

 

Echt geloof wordt zichtbaar door onze handelingen, die we graag willen doen. Nu wil God niet dat we in 

een kruiwagen over de Niagara Watervallen oversteken, maar Hij wil dat we genoeg geloof hebben om 

Zijn Woord te gehoorzamen. Hij wil niet dat we alleen uitspreken dat we in Hem geloven. Hij wil de 

handelingen in ons geloof zien. 

 

Tot slot nog een aantal aanvullende verzen om te overwegen: 

 

Spreuken 10:8 

Wie wijs van hart is, neemt de geboden aan, maar wie dwaas van lippen is, komt ten val. 

 

1 Petrus 4:17 

Want nu is het de tijd dat het oordeel begint bij het huis van God; en als het eerst bij ons begint, wat 

zal het einde zijn van hen die het Evangelie van God ongehoorzaam zijn? 

  



 

 

Openbaring 22:14 

Zalig zijn zij die Zijn geboden doen, zodat zij recht mogen hebben op de Boom des levens, en opdat 

zij door de poorten de stad mogen binnengaan. 

 

Handelingen 5:29 

Maar Petrus en de apostelen antwoordden en zeiden: Men moet aan God meer gehoorzaam zijn dan 

aan mensen. 

 

 

We hopen dat je van dit onderwijs hebt genoten. En vergeet niet om alles te onderzoeken. 

 

Sjalom, dat Jahweh u mag zegenen in uw wandel in het volledige Woord van God. 

 

Voor meer informatie of andere studies, verwijzen wij je naar onze website www.testeverything.net 
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FACEBOOK: www.facebook.com/119Ministries; www.facebook.com/119ministriesnederland 
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